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< Lees verder op pagina 2 >

Nieuwe voorzitter 
Dorpsraad Swalmen
Per 1 maart 2025 heeft de Dorpsraad Swalmen een nieuwe voorzitter. 
Thuur Crompvoets (37) is de opvolger van John van den Groenendal (67). 
Over het hoe en waarom, een gesprek met beide heren.
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mij aan de deur en waren zeer enthou-
siast met mijn ‘aanmelding’ en was het 
rond. Vanaf die zomer was ik voorzitter 
van de Dorpsraad! Er moest toen wel 
een nieuwe secretaris gezocht worden, 
maar die werd al snel gevonden in de 
persoon van Carolien Janssen. Het was 
voor de Dorpsraad een zeer belangrijke 
periode. Aan de vooravond van nieuwe 
verkiezingen moesten enkele financi-
eel behoorlijk omvangrijke projecten 
worden ‘afgetikt’ met de gemeente. 
Met een nieuwe voorzitter (en secreta-
ris) was de structuur van de Dorpsraad 
op orde en dat werkt nou eenmaal een 
stuk effectiever.”

Vragen van 
de redactie 
Over welke onderwerpen zou u 
graag eens iets willen lezen in de 
Zjwamer Gezet? Of wilt u zelf een 
artikel aanleveren? Houd er reke-
ning mee dat de redactie bepaalt 
of het bericht kan worden geplaatst 
en/of aangepast moet worden. 
De volgende editie staat gepland 
voor (begin) juli 2025. U kunt tot  
31 mei een artikel aanleveren. 
Reageren? Mail naar:
zjwamergezet@gmail.com
Voor het vermelden van evene-
menten, verwijzen we ook graag 
naar www.zjwameaktueel.nl n

Voorzitter
Als John gevraagd wordt waarom 
hij enkele jaren geleden voorzitter is 
geworden, steekt hij van wal: “De vori-
ge voorzitter, Wim Suilen, had te ken-
nen gegeven te willen stoppen. Er is 
toen een vacature uitgegaan voor een 
nieuwe voorzitter. Er was wel ‘wat inte-
resse’, maar er kwam niks concreets 
uit. Ik was destijds secretaris van de 
Dorpsraad en dacht, ja zou het dan 
iets voor mij zijn, deze voorzittersrol… 
Ik heb vervolgens contact gezocht met 
Wim Suilen en Wim Evers om het er 
eens over te hebben. Op een zaterdag-
ochtend hebben we gebeld met elkaar 
en ’s maandags stonden beide heren bij 

De Sjtasie

Waat gebeurt mit ózze sjtasie?
Dae waert van binne helemaol nuuj,

neet meer bedoeld veur reizende
mer noe veur kultuurgeniettende luuj.

’t Gebouw is ónger henj genaome
door Ferd,

dae duit det mit gans zien hert.
Hae zorg det eder detail klop

mit resjpek veur ’t pandj inne achterkop.

Waat ’n kleurig geheel geit ‘t waere,
zo zónnig, zo sjpetterend, zo fris.
’t sjtraolt noe al gezelligheid oet,

nag efkes wachte toet ’t gans vaerdig is.

Den zin dao konzerte, optraejes 
musicals, waat moog ’t nag meer gaeve,

tentoonsjtèllinge, laezinge:
de sjtasie geit eindelik herlaeve.

Riky

HEUKSKE
ZJWAAMS
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< Vervolg van pagina 1: Nieuwe voorzitter Dorpsraad Swalmen>

Op de fiets door Swalmen
John vervolgt: “De eerste twee jaren 
waren tropenjaren. Ik was er toen echt 
wel dagelijks mee bezig. Maar omdat ik 
met vroegpensioen was, kon ik er ook 
wat meer tijd aan spenderen. Veel van 
onze projecten hebben we toen kun-
nen borgen voor de daaropvolgende 
jaren, waaronder de Zjwamer Gezet. 
Je bent bezig met de gemeente en 
onderling met de werkgroepen. Maar je 
bent ook met de wethouder over alles 
in gesprek om op de hoogte te blijven. 
In die beginperiode ben ik met leden 
van drie verschillende politieke partijen 
afzonderlijk een dag op de fiets door 
Swalmen gegaan om te laten zien waar 
we mee bezig waren en wat we hadden 
gerealiseerd. Voor velen van die leden 
een echte eyeopener.“

Samenwerking
Thuur vult aan: “Eigenlijk zitten we 
momenteel in een vergelijkbare situa-
tie, met het Wijken- en Kernenbeleid, 
het nieuwe beleid van de gemeente  
Roermond. De gemeente heeft de er- 
varingen met de Dorpsraad in Swalmen 
als leidraad genomen, dus de beste 
punten eruit gepakt en hier nieuw 
beleid naar gemodelleerd. Onder dit 
beleid vallen alle wijkraden binnen de 
gemeente Roermond en wij als enige 
dorpsraad.” 
John: “Dit nieuwe beleid is in febru-
ari 2024 opgestart maar er zit  
nog niet veel schot in… Wij als Swalmen  
lopen voor de troepen uit, wij doen ons 
ding. Maar anderen hebben hier nog 
geen ervaring mee of nog onvoldoende 
vrijwilligers met de nodige knowhow op 
dit gebied. Alle wijken en de dorpsraad 
krijgen een budget toegewezen, moe-
ten met plannen, initiatieven komen, 
en deze ook financieel onderbouwen. 
Gelukkig hebben we met de wethouder 
(Felix van Ballegooij) af kunnen spre-
ken dat we in Swalmen door kunnen, 
om te voorkomen dat er bij ons vrij-
willigers gaan afhaken. Als er nieuwe 
initiatieven zijn, die goed onderbouwd 
ingediend worden, dan kunnen we 
ermee aan de slag. Zeker in de cate-
gorie ‘Actief in je buurt’ kunnen we snel 
schakelen. Een paar jaar geleden toen 
het hard vroor konden we bijvoorbeeld 
een schaatsbaan aanleggen in de 
Häöfkes. We zeiden tegen de initiatief-
nemers; jullie zorgen voor het water, wij 
voor de financiën.”

Afscheid
Op 1 januari 2025 heeft John van den 
Groenendal dus de voorzittershamer 
van de Dorpsraad neergelegd. Na 51 
jaar bij diverse verenigingen en orga-
nisaties bestuursfuncties te hebben 
bekleed, vindt hij het welletjes. Helemaal 
afscheid nemen van al het vrijwilligers-
werk zal het niet zijn, want daarvoor 
geeft het hem te veel voldoening. Maar 
op bestuurlijk niveau zullen er niet veel 
klussen meer komen, al weet je het 
natuurlijk nooit. John hierover: “Ik ga 
richting de 70, heb vanaf mijn zestien-
de bij vele verenigingen in het bestuur 
gezeten, van (de jeugd van) DES 
Swalmen, de Hopsjlokkers, gemeen-
teraad, enzovoorts. Van de verplichtin-
gen van een bestuurder wil ik nu af. Ik 
ben inmiddels wel gevraagd door het 
bestuur van de harmonie of ik voorzitter 
wil worden van de Jubileumcommissie 
‘175 jaar harmonie’ in 2027. Dat is een 
project met ‘een kop en een staart’, 
daar wil ik nog voor gaan.”

Opvolging
Met het aangekondigde afscheid van 
John, werd er gezocht naar een opvol-
ger. Hoe ging dat in zijn werk, ook weer 
via een vacature? John: “Nee, dat heb-
ben we niet meer zo gedaan, ook niet 
voor andere functies binnen het bestuur. 
Ik ben van het rechtstreeks vragen aan 
personen. Voor de voorzittersrol had ik 
enkele namen opgeschreven en daar-
mee ben ik aan de slag gegaan. Om 
moverende redenen zagen de eerste 
drie kandidaten er toch van af. Het ging 
al hard richting 1 januari en we hadden 
nog geen opvolger. 
Een naam die in de tussentijd al eens 
gevallen was, was die van Thuur 
Crompvoets. Rond Sinterklaas bena-
derde ik hem en toen is het balletje 
gaan rollen.”
Thuur stemde in. Waarom zei je ja? 
Thuur: “Ik had al een tijd in gedachte  
om toch iets (meer) voor Zjwame te 
gaan doen, maar wat precies wist ik niet. 
De Dorpsraad was ook al eens in beeld 
geweest. Toen John contact opnam, 
dacht ik, dit is een mooie kans, een goed 
moment om in te stappen. Ik heb de 
woensdagen min of meer vrijgemaakt 
voor deze klus. De andere dagen werk 
ik in het onderwijs, als docent en leiding-
gevende. In het verleden ben ik als vrij-
williger onder andere actief geweest bij 
het Mertsjpektakel, de drumband van de 
harmonie en de keramiekmarkt, maar 
altijd op de achtergrond. Verder maak 
ik de medailles voor de Hopsjokkers en 
carnavalsoptocht, als opvolger van mijn 
vader Joop. Maar nu dus een actieve 
rol, als voorzitter van de Dorpsraad.” 
John: “Een vreugdedansje is ietwat 
overdreven, maar ik ben wel erg blij 
dat Thuur ‘ja’ heeft gezegd. Wim Evers 
(in 2024) en Marij Berben (in 2023) 
waren al gestopt als bestuurslid van de 
Dorpsraad en inmiddels zijn er nieuwe 
bestuursleden bij, waardoor we een 
verjongd bestuur hebben, waar we mee 
vooruit kunnen!” Thuur vult (lachend) 
aan: “Dat men graag een jongere voor-
zitter wilde en bij mij uitkwam, vond ik 
ook prettig.” 

Wijken- en kernenbeleid
De wisseling van de wacht in het 
bestuur valt min of meer samen met 
de nieuwe fase waarin de Dorpsraad 
zich bevindt. Op basis van onder meer 
het nieuwe gemeentebeleid slaat de 
Dorpsraad een nieuwe richting in. 
Digitalisering speelt hierbij ook een rol. 
John: “Voorheen werd alles nog ‘op 
papier’ gezet. Goed voorbeeld is het 
jaarverslag: een compleet boekwerk, 
voornamelijk bedoeld voor B&W van 

John van den Groenendaal:

‘De crux zit in de 
samenwerking 

met de gemeente. 
Dit kan door 

bureaucratie nog 
wel eens stroperig 
zijn, en daar moet 
je toch je weg in 

vinden.’
Andere gemeenten
Het sprak zich inmiddels in de regio 
rond dat de Dorpsraad in Swalmen zo 
aan de weg aan het timmeren was. 
John: “Op een gegeven moment kreeg 
ik een aanvraag van de gemeente 
Maasgouw om eens te komen vertellen 
hoe we dat in Swalmen voor elkaar kre-
gen. Maasgouw omvat heel wat dorpen 
met ook al enkele dorpsraden, maar 
een samenwerking zoals de Dorpsraad 
Swalmen met de gemeente Roermond, 
dat kenden ze nog niet. Ik heb daar 
toen een toelichting gegeven en later 
ook nog in de gemeente Peel en Maas 
en bij enkele dorpsraden uit genoemde 
gemeenten. De situatie is voor ande-
re dorpsraden natuurlijk verschillend, 
maar de crux zit in de samenwerking 
met de gemeente. Dit kan door bureau-
cratie nog wel eens stroperig zijn en 
daar moet je toch je weg in vinden. Een 
voorbeeld in Swalmen was het project 
Beeckerhof, dat zoveel oponthoud ken-
de, dat er zelfs vrijwilligers mee stopten. 
Dan is het belangrijk om er bovenop te 
blijven zitten en door te gaan.”



de gemeente en de politici om te laten 
zien wat we het afgelopen jaar allemaal 
gerealiseerd en uitgevoerd hadden. 
Hier zat heel veel werk en tijd in. Maar 
hoeveel mensen lazen het daadwer-
kelijk? We zetten nu meer in op social 
media en onze nieuwe website.” 
Thuur: “Wat ook anders is, is dat we nu 
werken met een wijkcoalitie. Hierin zit-
ten naast de gemeente, de Dorpsraad, 
VIJF (welzijn en zorg), woningcorpora-
tie Nester, politie en de wijkregisseurs. 
De bedoeling is dat je samen op het 
sociaal-maatschappelijk vlak tot plan-
nen, initiatieven komt. Ieder draagt 
vanuit de eigen deskundigheid onder-
werpen aan voor de zogenaamde wijk-
agenda. Deze agenda plan je voor een 
jaar vooruit en de gemeente geeft geld 
voor de uitvoering. Dit zijn dan de gro-
tere projecten. Daarnaast zijn er zoals 
eerder gemeld, de kleinere ‘Actief in 
je buurt’ initiatieven, die relatief snel in 
gang gezet kunnen worden.
De samenwerking in deze wijkcoalitie is 
nog niet zo lang bezig. Je bent afhan-
kelijk van alle deelnemende partijen en 
je merkt dat de (politieke) ervaring bij 
partners vaak nog ontbreekt. Dat zorgt 
ervoor dat het minder snel vooruit gaat 
dan je zou willen. En bovendien moet 
je allemaal initiatief (durven) nemen en 
aanvoelen wanneer dat nodig is.”
John: “Ook is het zo, dat voor sommige 
initiatieven ruimte is binnen de reguliere 
begroting van de gemeente. Die vallen 
dus buiten het Wijken- en kernenbeleid. 
Verder kunnen er sponsoren gezocht 
worden, fondsen worden aangeschre-
ven, enzovoorts. Er zijn meer manieren 
om iets voor mekaar te krijgen.“

Toekomst
Een belangrijk, zo niet het belangrijkste, 
onderwerp voor de komende jaren is 
het Centrumplan Swalmen. John: “Dat 
begint nu vorm te krijgen. Er is een plan 
ingediend na verschillende inspraak-
sessies en dit staat nu op de prioritei-
tenagenda van de gemeente. Ook de 
kwestie rond de exploitatie van de hui-
dige sporthal en toekomstige plannen 
voor de sportfaciliteiten in Swalmen krij-
gen de komende tijd ruim aandacht.”
Thuur: “Swalmen is de grootste ‘wijk’ 
binnen Roermond. We zijn er als 
Dorpsraad natuurlijk vóór Swalmen, 
maar we zijn er niet om tegen het beleid 
van de gemeente ‘aan te schoppen’ als 
dat ons niet goed uitkomt. Uiteindelijk 
beslist de gemeente en wij proberen er 
het best mogelijke voor Swalmen uit te 
halen. Hierbij werken we veel samen 
met (de wijkraden van) Asselt, Boukoul 
en Maasniel.”

Hartveilig Swalmen
Op de vraag op welk gerealiseerde pro-
ject John het meest trots is, volgt snel 
een antwoord. Wijzend naar een pos-
ter (in de Laeskamer, waar het gesprek 
plaatsvindt) zegt hij: “Dát project: 
Hartveilig Swalmen! Dat we dat project 
op die manier van de grond hebben 
weten te krijgen! Een dekkend netwerk 
van burgerhulpverleners en AED’s in 
Swalmen en de organisatie van reani-
matiecursussen voor onze inwoners. 
Dat is echt iets voor álle Swalmenaren, 
iets waar iedereen profijt van heeft.”

Overdracht
De overdracht van John naar Thuur 
heeft inmiddels plaatsgevonden. John: 
“Ik ben officieel gestopt per 1 januari, 
maar vanwege werkzaamheden had-
den we afgesproken dat Thuur per  
1 maart zou starten. In die tussenlig-
gende periode hebben we samen met 
de secretaris Leon Konings de zaken 
op een rijtje gezet.” Thuur: “Ik heb in 
die tijd natuurlijk het één en ander 
aan leesmateriaal meegekregen. We 
hebben op een woensdag de lopende 
zaken besproken. En bij enkele bijeen-

Dorpsraad Swalmen
De Dorpsraad, opgericht in 2013, 
bestaat uit diverse werkgroepen 
met vrijwilligers met daarboven een 
bestuur, zijnde de leden van de 
stichting. Het doel van de stichting 
is het algemeen belang van de 
inwoners van het dorp Swalmen te 
behartigen. De onderwerpen die de 
bewoners van Swalmen inbrengen, 
worden verdeeld onder de werk-
groepen Sociale Samenhang, 
Leefbaarheid, SJOEZ! (jongeren), 
Hartveilig Swalmen, Repaircafé, 
Sintermerte en Zjwamer Gezet. 
www.dorpsraadswalmen.nl

Thuur Crompvoets:

‘Het samen 
oppakken van 
ideeën, daar
gaat het om.’
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komsten ben ik al aangeschoven en 
niet alleen om me voor te stellen. Ook 
bij de verschillende werkgroepen zal ik 
een keer aansluiten. Ik wil er met name 
een collectief van maken (niet dat het 
er nu niet is overigens), maar ik hoef er 
niet per se ‘boven’ te staan. Het samen 
oppakken van ideeën, daar gaat het 
om. Ik heb er ontzettend veel zin in!” n

De werkgroep Hartveilig Swalmen 
heeft als doelstelling het realiseren en 
in stand houden van een dekkend net-
werk van vrijwillige Burgerhulpverleners 
en externe defibrillatoren (AED’s) bin-
nen het grondgebied van Swalmen, 
Boukoul en Asselt. 
Zodat in de eerste belangrijke minuten 
van een (acute) hartstilstand snel hulp 
kan worden verleend in afwachting 
van professionele hulpverleners zoals 
ambulance, politie en brandweer.

Daarnaast richt men zich op het waar-
borgen van de continuïteit (Burger-
hulpverleners) en de betrouwbaarheid 
(AED’s) van het netwerk. 

Mochten er vragen, ideeën of andere 
suggesties zijn, stuur dan een e-mail 
naar hartveiligswalmen@gmail.com.
Dan komt deze informatie vanzelf bij 
de werkgroep terecht.

Ga voor een overzicht van de huidige 
locaties AED’s die zijn aangesloten bij 
HartslagNu naar:
www.dorpsraadswalmen.nl/aed 
of scan de QR-code.

Werkgroep Hartveilig Swalmen

Reanimeren 
kun je leren!



4

Dames, de Swalmer Vrouwen-
vereniging is voortgekomen uit 
de vroegere Boerinnenbond. 
Hebben we nog zoveel boerinnen in 
Swalmen dat er nu een ledenstop 
moet worden ingevoerd?
Wilma: “Alle vrouwen ongeacht hun 
leeftijd of afkomst zijn bij ons welkom. 
‘Boerinnenbond’ was in de volksmond de 
naam bij de oprichting in 1951. Daarnaast 
was er ook een aparte bond, de ‘Katholieke 
Arbeidersvrouwenbond’ (KAV). Maar al 
in 1965 veranderden wij onze naam in 
Limburgse Vrouwen Beweging (LVB). 
In 1991 verliet de Swalmer afdeling de 
LVB-organisatie en gingen we zelfstandig 
verder als Swalmer Vrouwen Vereniging.” 
Mini: “Die ledenstop is nodig omdat de 
groep gewoon te groot wordt om alles 
goed te kunnen organiseren. Vooral ook 
nadat de zustervereniging KAV stopte 
bij gebrek aan bestuursleden en er een 
aantal leden is overgestapt naar ons. Bij 
activiteiten waar heel veel dames aan 
willen deelnemen wordt het dan lastig.”

Welke activiteiten organiseren jullie 
zoal voor de leden?
Mini: “Elk jaar in april probeert het 
bestuur een leuk programma op te zet-
ten voor de leden. Dan gaat het om vijftien 
activiteiten op jaarbasis voor september 
tot en met juni. Dat kunnen lezingen zijn, 
uitstapjes en sportieve acties. We probe-
ren onderwerpen die op dat moment aan 
de orde zijn in de samenleving, onder de 
aandacht van de leden te brengen.” 
Wilma: “Dit verenigingsjaar staat bij-
voorbeeld op het programma: een 
boswandeling met gids, lezingen over 
Rode kruis, E-bike, de Swalm, voetreis 
naar Santiago, ouderengeneeskun-
de. Verder: bowlen, kienen, bezoek 
aan Museum van de Vrouw, kerstvie-
ring, nieuwjaarsborrel met pubquiz en 
bezoek aan een toneeluitvoering. Voor 
elk wat wils dus.”

Het zal toch niet elke keer ‘volle bak’ 
zijn?
Mini: “Gemiddeld hebben we bij activi-
teiten een opkomst van vijftig tot zestig 
leden. Bij de jaarvergadering hadden 
we er zelfs tachtig. Onze binnenactivi-
teiten vinden altijd plaats in de Robijn. 
We hebben een fijne samenwerking 
met beheerder Mirella. Zij zorgt voor het 
gereedmaken van de zaal. Beamer en 
microfoon staan zo nodig ook klaar.” 

Swalmer Vrouwen Vereniging
‘Ledenstop. Momenteel 100 leden’, staat te lezen in de uitnodiging voor de jaarvergadering van de Swalmer 
Vrouwen Vereniging. Een luxe die geen enkele andere vereniging in Swalmen zich kan permitteren. Natuurlijk zijn 
we benieuwd naar de redenen van dit succesverhaal. Een gesprek met Wilma Bovée-Koopmans (74), secretaris van 
de Swalmer Vrouwen Vereniging en voorzitter Mini Chorus-Schoonbroodt (74).

Wat is de gemiddelde leeftijd van 
jullie leden? Zijn er jubilarissen?
Wilma: “Die ligt tussen de 60 en 80 
jaar. De leden zijn ook heel honkvast. 
Diverse dames hebben in het verleden 
al een jubileum behaald. Een 25-, 40- 
of 50-jarig lidmaatschap wordt tijdens 
de jaarvergadering beloond met een 
toespraak door de voorzitter en een 
bloemetje. We hebben elk jaar wel een 
of meer jubilarissen.”

Heerst er een speciale sfeer tijdens 
activiteiten met alleen vrouwen? 
Wilma: “In deze tijd is het fijn dat er 
zoveel vrouwen zijn aangesloten bij 
onze vereniging. De behoefte om samen 
en ‘ónger ós’ te zijn is groot. Bij een acti-
viteit is altijd wel ruimte genoeg om eens 
lekker met elkaar de laatste nieuwtjes 
uit te wisselen. De sfeer is altijd heel 
gezellig.” Mini: “We hebben zo’n twintig 
vrijwilligers die het uit zeven personen 
bestaande bestuur ondersteunen bij 
het draaiende houden van de vereni-
ging. Ze helpen bij toerbeurt met de zaal 
klaarmaken, verzorgen de consump-
ties, ruimen mee op. Samenwerken in 
een sfeer van vertrouwen en een goed 
onderling contact mag je wel de drijfveer 
van onze vereniging noemen.”

Mogen er ook wel eens mannen 
meekomen, of is dat bij voorbaat 
taboe?
Mini: “Sommige activiteiten zijn 
natuurlijk ook interessant voor man-
nen. Laatst hadden we een lezing over 
‘de Swalm van bron tot monding’ door 
Olaf op den Camp. Daar waren ook 
enkele geïnteresseerde mannen bij 
aanwezig, die dat van tevoren hadden 
gevraagd. Als je als vereniging pro-
moot dat er introducees mee mogen 
komen, loop je dat risico. Maar wij zijn 
een vrouwenvereniging en gezien het 
aantal leden worden er in de toekomst 
geen introducees meer uitgenodigd, 
zo is besloten.” 

‘Samenwerken in een sfeer 
van vertrouwen en een goed 
onderling contact mag je 
wel de drijfveer van onze 
vereniging noemen.’
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Wie ben je en wat doe je in het 
dagelijkse leven?
Mijn naam is Patrick Simons, gebo-
ren op 3 september 1959 in Swalmen. 
Ik ben intussen 38 jaar getrouwd met 
Marieke, vader van drie kinderen, opa 
van (bijna) vier kleinkinderen, arts en 
specialist neurochirurgie. Mijn dagelijk-
se werk bestaat uit de behandeling van 
patiënten met een rug- of nekhernia. Ik 
werk in Keulen bij de praktijk ‘Hernia-
Weg’. We wonen in een klein plaatsje 
ietwat ten westen van Keulen. Naast 
mijn werk ben ik graag onderweg in de 
natuur Mijn jongste project is de pro-
ductie van (Spaanse) olijfolie. 

Wanneer ben je uit Swalmen 
vertrokken en waarom?
In 1977 ben ik uit Swalmen vertrokken. 
Eerst een jaar in Tilburg (Psychologie) 
gestudeerd, vervolgens tot 1987 de stu-
die geneeskunde gevolgd in Nijmegen 
en aansluitend een jaar gewerkt als 
AGNIO neurochirurg in het Canisius-
Wilhelmina Ziekenhuis in Nijmegen. 
In 1987 zijn we verhuisd naar Münster 
en ben ik opgeleid tot neurochirurg. Het 
was niet makkelijk om dat te worden. In 
Nederland bestond er een opleidings-
beperking. In Duitsland was het sys-
teem anders. Je kreeg een kans, maar 
je moest het wel de volledige zes jaar 
volhouden. Destijds was er nog geen 
Europese werktijdenregeling; 36 uur 
aan één stuk in het ziekenhuis aanwe-
zig zijn was gebruikelijk en dat wel vijf 
of zes keren per maand. In 1993 was ik 
klaar en heb ik me in 1994 als allereer-
ste neurochirurg in Keulen vrij geves-
tigd. Hersenoperaties waren in de vrije 
vestiging niet meer mogelijk. Ik heb 
toen bewust gekozen voor de wervel-
kolom. Een hernia, die een heftige pijn 
veroorzaakt, met een zo klein mogelij-
ke ingreep met gebruik van de micro-
scoop verwijderen, is mooi werk. De 
pijn is meteen weg! Dat is heerlijk voor 
de patiënt en geeft ook veel voldoening 
voor de arts. Klein begonnen in 1994, 
is de praktijk inmiddels uitgegroeid tot 
een rug-centrum met 1.500 operaties 
per jaar. Ongeveer de helft daarvan zijn 

Nederlanders. Mijn oudste zoon Cedric 
heeft nu de leiding en gaat met enthou-
siasme verder. Ik ondersteun hem met 
mijn ervaring. 

Wat mis je het meest aan Swalmen?
In Swalmen liggen mijn wortels; zon-
der goede wortels groeit geen boom. 
Swalmen is een charmante mix van 
geborgenheid van een kleine plaats en 
toch het comfort van de binding aan een 
grotere regio. De natuur met de Swalm 
en de bossen op de Lanck roepen her-
inneringen op aan de wandelingen op 
zondag met mijn vader. Swalmen heeft 
een sterk verenigingsleven, waar mijn 
neven en nichten in opgaan. Het is 
steeds weer een ‘thuiskomen’, ook al 
zijn er enorme veranderingen geweest 
in die bijna vijftig jaar (dat ik er niet 
meer woon). 

Wanneer ben je voor het laatst in 
Swalmen geweest en wat was je 
reisdoel?
Ik kom regelmatig in Swalmen. Ge- 
middeld twee keer per maand ga ik 
op bezoek bij mijn ouders. Dit doe ik 
aansluitend aan mijn spreekuur voor 
Nederlandse patiënten bij Meditta in 
Echt. Dat is goed te combineren. Mijn 
ouders (97 en 88 jaar) zijn onvoorstel-
baar robuust, ze runnen met zijn twee-
en hun huishouden en hebben veel 
steun aan elkaar. Het is elke keer weer 
een genoegen die symbiose te zien 
en om gezellig met een echt ‘Zjwamer 
frietje’ bij te praten. 

Welke boodschap zou je aan de 
mensen in Swalmen willen mee- 
geven?
Tegenwoordig is de hele wereld veel 
gemakkelijker bereikbaar geworden. Je 
vleugels uitslaan en jezelf ontplooien 
is goed te doen. In 1978 was het weg-
gaan uit de geboorteplaats nog een 
heel avontuur. Maar toch: vergeet je 
basis, je wortels niet! n

Vijf vragen aan een uit Zjwame 
geëmigreerde persoon. Deze 
persoon kan al lang geleden of pas 
recent uit Swalmen zijn vertrokken. 
Dit keer hebben we de vragen 
voorgelegd aan Patrick Simons, 
die tegenwoordig in Duitsland 
werkt en woont.
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Hoe lang ben je al secretaris? 
Wat houdt het secretariaat zoal 
in? Is het veel werk?
Wilma: “Ik ben secretaris sinds 
2016. Ik zorg voor de administratie-
ve taken van de  vereniging. Dan 
moet je denken aan de correspon-
dentie naar de leden, de uitnodigin-
gen voor activiteiten die gewoonlijk 
per mail gaan, het uitschrijven en 
notuleren van vergaderingen, het 
beantwoorden van ingekomen 
post, het maken van jaarverslagen 
en het bijhouden van de ledenad-
ministratie. Alles bij elkaar toch 
wel een behoorlijke portie werk. 
Gemiddeld per maand denk ik dan 
toch aan twintig uur.”

Geldt dat laatste ook voor de 
voorzitter?
Mini: “Ik denk toch wel minder. Ik 
ben voorzitter sinds 2016 en verte-
genwoordig onze vereniging naar 
buiten, leg contacten, houd een 
inleidend woordje bij de activitei-
ten of lees ook wel eens een ver-
haal voor tijdens een kerstviering. 
Verder leid ik de vergaderingen.”

Hebben jullie nog iets bijzonders 
meegemaakt? 
Mini: “Voor de jaarvergadering pro-
beren we altijd iets aparts te beden-
ken. We vinden het belangrijk dat 
leden de kans krijgen om mee te 
denken over de activiteiten en de 
toekomst van de vereniging. Er 
staat dan een ideeënbus, die wel 
wat meer gebruikt zou mogen wor-
den. En we denken aan de inner-
lijke mens en een vrolijke noot. Zo 
was er in 2024 tijdens de jaarver-
gadering een aangeklede engel die 
op de Engelbewaarder van Marco 
Schuitmaker zorgde voor een polo-
naise in de zaal met alle vrouwen. 
Dat was een fantastisch gezicht.” n

Meer informatie via het 
secretariaat 
boveekoopmans@gmail.com
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Hoe lang doe je dit vrijwilligerswerk 
al?
“Thei Evers (de vroegere badmeester) 
heeft begin deze eeuw bij de ouderen-
vereniging ooit eens een bridgecur-
sus gegeven en toen zei hij tegen mij: 
‘Herm, jij kaart graag, dan moet je nu 
meedoen aan deze cursus’. Zo ben ik 
gaan bridgen.” Herman vervolgt: “Toen 
ik een jaar lid was, zei toenmalig voor-
zitter van de bridgeclub, Jac Cluitmans: 
‘Jij kunt toch goed omgaan met com-
puters?’. Zo kwam ik in 2002 in de 
technische commissie van de club. En 
van het een kwam het ander. Er kwam 
steeds meer op mijn bordje. Vanaf 
2007 ben ik voorzitter van de techni-
sche commissie geworden en als zoda-
nig ook bestuurslid van de bridgeclub. 
Ik heb die functie zeventien jaar vervuld 
tot het begin vorig jaar. Ik werd toen 82 
jaar en het werd tijd dat iemand anders 
deze werkzaamheden ging oppakken. 
Gelukkig hebben we een vervanger 
gevonden. Nu ben ik ‘slechts’ lid van de 
technische commissie.”

Wat houdt het werk van de techni-
sche commissie in?
“De hoofdtaak van de commissie is het 
verzorgen van de wekelijkse bridge-
avond. Concreet betekent dit dat ik voor 
zo’n twintig tafels de spellen sorteer en 
verdeel over de kaarthouders en verder 
de bridgemates (telmachines voor de 
scores) installeer. Met een sorteerma-
chine worden de speelkaarten geheel 
willekeurig over de vier handen gesor-
teerd. Deze taak is door de komst van 
de sorteermachine in 2017 makkelijker 
geworden. Want voor die tijd moes-
ten alle spellen met de hand worden 
geschud en verdeeld. Overigens is niet 
zo dat ik de spellen vooraf ken”, zegt 
Herman lachend. “Dat menen sommi-
gen wel, maar ik kijk niet welke kaarten 
in welke spellen zitten. Een andere taak 
is het beheer en onderhoud van de spel-
materialen.” Herman wijst op de wand 
met de materialen. “Zoals je kunt zien 
is er nogal wat materiaal nodig. Naast 
de kaartspellen, kaarthouders, sorteer-
machine en biddingboxjes (doosjes met 
biedkaartjes) moet je ook denken aan 
tafelkleden, tafelbladen, een computer 
en een printer. En al dat materiaal gaat 
in een aantal robuuste koffers. Op deze 
wijze wordt het spelmateriaal voor elke 

bridge-activiteit klaargemaakt en ver-
voerd. Tegenwoordig kost het werk circa 
vijftien uur per week”, legt Herman uit.

Zijn er nog bijzondere activiteiten? 
“Jazeker!” vertelt Herman enthousiast. 
“Op een bepaald moment, zo rond 2010, 
ben ik met de jaarlijkse kroegendrive 
van de club gestart. Aan deze drive in 
Swalmen deden ongeveer 150 tot 160 
paren mee! In de zaal van De Mert wer-
den alle deelnemers ontvangen, werd 
een lunch geserveerd en vond ook de 
afsluiting van de dag met koffie en vlaai 
plaats. Tussendoor speelden de deel-
nemers in drie kwartier zes spellen in 
één van de zes horecagelegenheden. 
Vervolgens had men een half uur de 
tijd om naar de volgende gelegenheid 
te lopen. Om 18.00 uur kwam de uit-
slag van de drive. Voor de drive waren 
ontzettend veel spellen nodig, omdat in 
alle kroegen álle spellen moesten zijn. 
En al deze spellen moesten worden 
gesorteerd. De voorbereiding voor de 
drive deed ik samen met andere vrijwil-
ligers, onder andere Leo van Heesch. 
Het betrof het uitzoeken van de spellen, 
het sorteren en alles in heel veel kof-
fers klaarzetten en verspreiden over de 
locaties. Een ander belangrijk onder-
deel voor de opzet van de drive was 
het verkrijgen van sponsoren, om zo de 
kosten te kunnen dekken. Daar was ik 
ook volop mee bezig. De kroegendrive 

was echt mijn kindje. Helaas is deze 
drive gestopt vanwege de coronacri-
sis en omdat Swalmen steeds minder 
kroegen had. Tegenwoordig organiseer 
ik wel nog bridgedrives voor goede 
doelen. Ik ben nu bezig voor de orga-
nisatie ‘Inner Wheel’. Die organisatie 
regelt activiteiten om geld bijeen te 
brengen. Begin mei organiseert men 
een bridgedrive; de organisatie van die 
drive neem ik al enkele jaren voor mijn 
rekening. Dit alles met goedkeuring van 
het bestuur van de bridgeclub omdat ik 
hun materiaal mag gebruiken”, bena-
drukt Herman. 

Hoe wordt jouw werk gewaardeerd?
“Vooropgesteld: Ik doe dit werk bijzon-
der graag. Als dat niet was, dan stop-
te ik direct. Maar het vorig jaar werd ik 
verrast met een onderscheiding van 
de Bridgebond, ‘De Kei’. Deze heb ik 
gekregen voor het vrijwilligerswerk bin-
nen de club maar ook voor het bridge-
werk daarbuiten.” In de toelichting bij 
de uitreiking van ‘De Kei’ werd aange-
geven dat Herman van zijn bridge-ac-
tiviteiten een parttime baan heeft 
gemaakt, waarbij hij alles oppakt!
“Maar”, vervolgt Herman, “waardering 
haal ik ook uit andere zaken, bijvoor-
beeld uit het feit dat we een sorteer-
machine konden aanschaffen. Een 
bijzonder verhaal. Indertijd (circa 2016) 
hadden we onvoldoende geld voor de 

In gesprek met vrijwilliger 
Herman Raeven (83)

Herman is als vrijwilliger actief voor de Bridgeclub Nepomuk. Het gesprek vindt plaats in zijn domein, een ruimte 
waar meer dan één wand is gevuld met allerlei bridgespullen. Maar daarover straks meer.

‘Ik doe dit werk bijzonder 
graag. Als dat niet zo was, 
dan stopte ik direct.’
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Evenementen 
in Swalmen
Agenda vanaf mei 2025

3 mei: Bevrijdingsmaaltijd 
in de Mert

4 mei: Dodenherdenking 
op kerkhof

10 mei: 
Dorpskwis Zjwame

17 mei: 
Fustival in de Robijn

29 mei: 
Hemelvaartsdagfietstocht 
MHVS

31 mei, 1 juni: 
Boekenmarkt Harmonie 
in de Robijn 

6 t/m 8 juni: 
Jazz aan de Sjtasie

10 t/m 13 juni: 
Wandel4daagse 
voor de jeugd

13 t/m 15 juni: 
Piet Hermans 
Jeugdtoernooi 
(DES Swalmen)

4-8 augustus: 
Kindervakantiewerk

13 en 14 september: 
Swalmen 80 jaar bevrijd

Geef evenementen die bedoeld 
zijn voor alle Swalmenaren tijdig 
door aan de redactie. 
Kijk voor meer informatie op 
www.zjwameaktueel.nl 
Deze kalender is niet bedoeld voor 
uitsluitend verenigingsnieuws.

Wat is ‘Bridge’?
Bridge is een kaartspel dat je met 
vier spelers speelt in twee teams 
van twee. Het doel van het spel is 
om samen met je partner zoveel 
mogelijk slagen te winnen. Er zit-
ten 52 kaarten in het spel, 13 per 
speler. Je speelt in teams, name-
lijk Noord-Zuid tegen Oost-West. 
Het spel begint met een biedronde. 
Daarbij zeggen de spelers hoeveel 
slagen zij denken te kunnen win-
nen én met welke troef óf zonder 
troef. Het team met de hoogste 
bieding wordt de spelende partij 
(leider). In de spelronde komt de 
speler links van de leider als eerste 
uit. Spelers moeten zoveel mogelijk 
een kaart van dezelfde kleur bijspe-
len (bekennen). Als je dat niet kunt, 
mag je een andere kleur spelen of 
een troef als die is afgesproken. De 
hoogste kaart wint de slag. Tenzij 
er troeven in het spel zijn, dan wint 
de hoogste troef. Als je minstens 
het aantal slagen haalt dat je hebt 
geboden krijg je punten; zo niet dan 
krijgt de tegenpartij punten.

sorteermachine. Toen hebben we sub-
sidie bij de gemeente gevraagd, maar 
die aanvraag werd afgewezen. Nadat 
we bezwaar tegen de afwijzing hadden 
gemaakt, benadrukten we in de behan-
deling van de bezwaarschriftencom-
missie dat de leden van de club destijds 
een gemiddelde leeftijd van 72,6 jaar 
hadden. Een behoorlijk aantal was niet 
meer in staat om de kaarten te schud-
den. Na ons verhaal werd het bezwaar 
toch weer afgewezen. Vervolgens werd 
ik emotioneel. Waarop de voorzitter 
van de commissie mij vroeg: ‘Waarom 
wordt u nou emotioneel’? Daarop ant-
woordde ik: ‘Omdat ik tegen een aantal 
mensen van onze club moet zeggen, 
dat zij de volgende week niet meer 
kunnen komen omdat zij de kaarten 
niet meer kunnen schudden én niet 
meer kunnen vasthouden’. Voor zo’n 
specifieke omstandigheden moet toch 
ergens een potje zijn, zei de voorzitter 
tegen de ambtenaar van de gemeente. 
Uiteindelijk hebben we vanuit de Wmo 
(Wet maatschappelijk ondersteuning) 
een bijdrage in de aanschafwaarde van 
de sorteermachine ontvangen. Zo kon-
den we toch álle leden laten bridgen. 
En dat vind ik belangrijk: dat iedereen 
mee kan doen”, besluit Herman. n

‘Ik vind het 
belangrijk dat 
iedereen mee

kan doen. Daar 
zet ik me al jaren 

voor in.’
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Op veel plaatsen in Limburg is of 
wordt aandacht geschonken aan de 
bevrijding, nu 80 jaar geleden. Ook in 
Swalmen gaat dit gebeuren, op een 
drietal momenten. Allereerst is er op 
zaterdag 3 mei een vrijheidsmaaltijd. 
Dit gebeurt in meerdere wijken en ker-
nen van de gemeente Roermond. Kijk 
hiervoor op de andere media zoals 
Facebook en Zjwame Aktueel. 

Op zondag 4 mei is om 19.30 uur de 
traditionele dodenherdenking bij het 
oorlogsmonument op de begraafplaats 
in de Bosstraat. Dit jaar met medewer-
king van Basis-school De Octopus en 
Zanggroep Zjwamer Galm. 

Begin september herdenken we 80 jaar 
vrijheid in Swalmen. Dit doen we omdat 
de bevrijdingsfeesten in 1945 ook rond 

80 jaar vrijheid, ook in Swalmen!
die tijd plaatsvonden. Dat was omdat 
een groot deel van de Swalmer bevol-
king toen pas weer terug was gekeerd 
naar hun woonplek vanuit Drenthe, 
Friesland of Groningen. Naar deze 
provincies was men eind januari 1945 
geëvacueerd. In een volgende editie 
van de Zjwamer Gezet besteden wij 
uitgebreider aandacht aan deze her-
denking van 80 jaar vrijheid. n

Het Oranje Comité Swalmen, 
Dorpsraad Swalmen en Milieu en 
Heemkunde Vereniging Swalmen.
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Colofon
De Zjwamer Gezet is een uitgave 
van de Stichting Dorpsraad 
Swalmen. De redactie bestaat uit 
Chris van Goch, Geert Julicher, 
Patrick van Cann en Riky Simons-
Julicher.
De Zjwamer Gezet wordt huis-aan-
huis verspreid in Asselt, Boukoul 
en Swalmen, behalve bij adressen 
met een nee/nee sticker. U kunt 
een (extra) exemplaar meenemen 
in de Laeskamer, bij Van Heijster 
Kantoor/Boekado of bij Jumbo 
Swalmen. 
Digitaal lezen kan ook. Kijk hiervoor 
op www.dorpsraadswalmen.nl.

Wijkspreekuur 
Iedere dinsdagmiddag 
van 13.00 tot 15.00 uur.
Servicepunt Zjwame 
Markt 3a (voormalige gemeentehuis)

Wie is er wanneer aanwezig? 
→ 1e dinsdag van de maand
 Wijkagent: Terence Oey
 Wijkboa’s: Ron Slaats,  
 Frank Janssen
→ 2e dinsdag van de maand
 WMO consulent van de  
 gemeente Roermond
→ Wekelijks
 WegWijzer vanuit VIJF:
 Fatma Payas
 Opbouwwerk vanuit VIJF:
 Vivi Delissen

Repair-café
Elke eerste woensdag van de 
maand van 9.00 tot 12.00 uur
in de Laeskamer.

Laeskamer 
De Laeskamer is vier dagen per 
week geopend.
Maandag  van 10.00 tot 12.00 uur
Dinsdag  van 14.00 tot 16.00 uur
Woensdag  van 10.00 tot 12.00 uur
Donderdag van 14.00 tot 16.00 uur
U kunt bij ons terecht voor het 
ruilen van boeken en puzzels.

Servicepunt 
Zjwame
Markt 3a, 6071 JD Swalmen
servicepunt@dorpsraadswalmen.nl
T 0475-769151*
*Alleen bereikbaar tijdens openingstijden

Met wie woon je samen?                                                                                                                       
Hier woon ik met mijn mama en René. Wie is René? Mijn stiefvader; 
mijn ouders zijn gescheiden en hij woont nou hier met mijn mama en 
grote zus Elle-Noor. Sharon is mijn stiefzus en die is er soms ook.

Wat is jouw grootste wens?                                                                                                                    
Ik wil hééééél graag een babykonijntje! 

Wat doe je het liefste?                                                                                                                        
Sporten bij Bootcamp in Reuver. Ik ben bij de jongste groep met 
vier andere kinderen. We doen allerlei oefeningen zoals hardlopen, 
gewichtheffen en kruipen. Als je een keer niet komt, dan kost dat niets.

Waar heb je een hekel aan?                                                                                                                              
We doen soms een ‘obstaclerun’ (hardlopen met hindernissen).  
Ik vind het niet fijn als ik dan geen medaille krijg.

Hoe ziet jouw leven er over tien jaar uit?                                                                                                   
Ik wil politieagent worden en ik wil dan een politiehond, want die kan de 
boeven ruiken en vangen. En ik wil altijd blijven sporten.

Wat zou je als kinderburgemeester van Swalmen willen 
veranderen?                                         
Pas geleden zag ik iemand in het bos, die een kleine boom omzaagde. 
Daarnaast stond een oude dode boom. Dat vind ik niet goed.

Heb je nog iets bijzonders meegemaakt?                                                                                            
Jazeker! Onze juffrouw is 25 jaar en die krijgt een baby. Deze zit al 
zeven maanden in de buik en elke week wordt de buik groter.

Oproep: Tip de redactie!
Voor de rubriek ‘Dit ben ik!’ zijn we op zoek naar geschikte 
kandidaten. Ben jij of ken jij die persoon/personen? 
Mail dan naar zjwamergezet@gmail.com.

DIT BEN IK

01
02
03
04
05
06
07

Benthe van Melick, 7 jaar 

Octopus, groep 3
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